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Teodorovici: Oricât am vrea sa crestem economic, fara investitii nu poate fi o

crestere sustenabila

Investitiile trebuie accelerate deoarece, oricât am vrea sa crestem economic, fara investitii nu poate fi o

crestere sustenabila, a declarat joi, la un post de televiziune, ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici.

"Am spus-o si colegilor mei în Guvern, mai ales la transporturi, sanatate, în zonele principale unde sunt bani multi

alocati pentru investitii, sa accelereze partea de investitii, pentru ca oricât am vrea noi sa crestem economic, fara

investitiile în zona publica si în zona privata nu poate fi o crestere sustenabila. Şi aici înca mai sunt de facut

eforturi. Acum, poate, într-un nou context, poate si politic, lucrurile se aseaza, oamenii se apuca de treaba, firmele

încep sa-si reia poate încrederea în economia din România, si acesta este un lucru foarte important, si, usor, usor,

sa trecem la ceea ce ne dorim cu totii, adica investitii masive în zona publica, în special, si, nu în ultimul rând, si în

zona privata.(...) Dar asta ne dorim. Sa vedem aceste mari investitii, pentru ca, daca investesti un euro în

infrastructura, îti aduce cel putin doi euro în economie", a explicat Teodorovici.

El a precizat ca problema finantarii nu este motivul pentru care proiectele de infrastructura nu se realizeaza, ci este

vorba despre capacitatea foarte slaba a unor structuri din partea publica.

"Niciodata în România nu este problema finantarii subiectul sau motivul pentru care proiectele de infrastructura nu

se realizeaza, este tot timpul vorba de aceasta capacitate insuficienta sau foarte slaba a unor structuri din partea

publica, gen companii de drumuri, de cai ferate. Aici este problema(...) Acum noi o sa alocam suplimentar pentru

proiecte pe local, avem deja o cerere de la Ministerul Dezvoltarii, de minimum un miliard de lei, pentru ca deja au

consumat aproape 2,5 miliarde cât am alocat la început de an. La nivel local se misca foarte bine proiectele pe

scoli, apa, canal", a spus ministrul Finantelor.

Totodata, Teodorovici, si-a exprimat convingerea ca noul sef al Agentiei Nationale de Administrare Fiscala,

Mirela Calugareanu, va recupera întârzierile pe partea de colectare venituri.

"Aceasta numire a doamnei Calugareanu, noul presedinte al ANAF, este o decizie pe care mi-o asum în întregime.

Este un coleg care stie foarte bine sistemul, este o persoana din sistem. Am siguranta ca va recupera întârzierile din

partea de colectare venituri de la ANAF. În schimb, ce am promis si anul trecut, proiecte mari cum ar fi

securizarea vamilor, trafic control, case de marcat, sistemul IT, toate acestea se vor închide ca si subiect cel târziu

pâna anul viitor la final. Desigur, multe dintre ele vor fi facute si în acest an. Partea de colectare va creste. A ramas

asa obiectivul impus în acest an pentru ANAF, adica 28% din PIB veniturile pe care ANAF le aduce, luate în

calcul, dar obligatia este 30% din PIB sa aduca în acest an. Este un obiectiv pentru care vom lupta pâna în ultima

zi a acestui an", a mai afirmat seful de la Finante.

page 1 / 1


